

Referat fra Fællesrådsmøde torsdag den 20.april 2023 kl. 16 på /lokale – B 2.15

Formalia:

Valg af dirigent: Birgitte

Valg af referent: Joan

Tilstede: Birgitte, Peter (til k. 17.15), Holger, Bjørn, Eva, Roberto og Joan

Afbud: Carsten

Godkendelse af referatet bestyrelsesmøde 06.02.23;

1. Opsamling og gensidig orientering vedr. aktiviteter siden sidst;

- Valdemarsgade/ Børnely/ Holger

Holger opsummerede sagsforløbet vedr. Byggeri på "Børnely" grunden siden 2018/19 – hvor skiftende Rådmænd for Teknik og Miljø, har haft indflydelse på om forslaget fra investor skulle prioriteres eller ej. Desværre har arbejdsgruppen nu modtaget brev om, at man har inddraget borgerindflydelsen indtil der foreligger en offentlig indstilling. Dog har Plan inviteret til "Gå Tur" den 26. april for besigtigelse af området, selvom arbejdsgr./ Fællesrådet har indtryk af, at "sagen" er klarret af på det politiske niveau.

Vi havde en løs snak om vores forståelse af borgerinddragelse, hvor Holger ser Fællesrådets mandat, som "gade jurister", og vi nikkede samstemmende til Peter's analyse af borgerinddragelse, som borgernes stemme – Samt at vi skal passe på, at vi ikke mister demokratiet. Birgitte, bidrog til debatten med et nyt ord; "Helhedsbetragtninger på et lokalområde".

Konklusionen blev, at vi kontakter pressen mhb. på sagsfremstillingen med relation til borgerinddragelse.

- HC. Tvenges vej/ Eva

Eva orienterede, om "Gå- Tur" med Plan afdelingen i marts måned, vedr. byggeri på HC. Tvengesvej, hvor Holger og Joan også deltog. Eva er fortrøstningsfuld ifh. til den videre proces, da der blev stillet mange spørgsmål, som projekt lederen umiddelbart ikke kunne svare på. Højden på hjørnehuset, støj fra Ringgaden, lukket karre og gård miljø, vind tunneller, indflydelse på trafikken, fortætning m.v. DSB ejer et stykke af arealet og har måske interesse i, at være investor? Evt. møde med Casa? Vi afventer, hvad Eva får af svar på hendes henvendelse.

Konklusion; Eva spørger ind i forvaltningen til hvor langt man er nået i sagsforløbet?

- Mobilitet; Trafikal fredeliggørelse i Aarhus K møde med mobilitet tirsdag den 18.04 kl. 9.00/ Birgitte, Peter, Bjørn + Joan

Birgitte orienterede fra mødet med mobilitet, hvor det blev aftalt, at Jesper Frandsen fra afdelingen, sender 3 datoer for afholdelse af Work shops.... Møderne afholdes i Folkehuset Carl Blocks gade, og omfatter; Mølleengen, Valdemars gade kvarteret og Ceres Byen. Haveforeningen Åbrinken og etape 1 på Godsbane-arealerne inviteres med; men man påregner fra mobilitets afdelingens side, at Etape 1, er er så ny anlagt, at der ingen trafikale problemer er !!

I Have foreningen Åbrinken – er der mest tale om et parkerings- problematik.

Ifb. hermed skal bestyrelsen medvirke til, at få så mange borgere med til at deltage i Work Shop evt. via FB opslag/ plancher m.v. Dog har vi dårlige erfaringer med uddeling af "Flyvers".

- Godsbanearealerne etape 2 ... Svar fra Teknik og Miljø / Joan

Joan læste svar på brevet op, som tidligere er sendt til bestyrelsen. Man har planlagt inddragelse af Fællesrådet, sammen med andre interessenter i slutningen af 2023.

- Planstrategi/ Midtby koordinations møde/ Joan

Punktet blev udsat.

- "Hjerte for Aarhus"/ Joan

Joan redegjorde for status; at "Hjerte for Aarhus" er et forum af løskoblede netværk til gensidig inspiration, for deltagerne. Altså ingen organisation! Samt, at der arbejdes på at opliste "8 vilde problemer" omkring borgerinddragelse, som sendes til det politiske niveau.

Fællesrådet Aarhus K har bidraget med spørgsmålet om forældelse af "borgerinddragelse"?

- Fællesråds seminar på Rådhuset den 2. maj/ Birgitte, Holger, Bjørn og Joan

Det viser sig, at Birgitte har forfald – , hvor Peter træder ind på hendes mandat. Holger har sine tvivl om deltagelse? Hvor Eva beredvillig meldte sig, som suppleant – hvis det skulle blive aktuelt".

- Fremtidens by/ Holger

Punktet blev udsat.

- Økonomi – ansøgning sendt til kommunen/ Birgitte

Birgitte orienterede om, at hun muligvis har modtaget svar på ansøgningen her til aften? Der bliver ikke ansøgt om et bestemt beløb; men vi krydser fingere for – at det bliver lige så pænt, som i 2022.

2. Udarbejdelse af forretningsorden iflg. vedtægterne pkt. 10?

Birgitte har været ved at kikke på, hvordan en forretningsorden skal "skrues" sammen og vil udarbejde et forslag til næst kommende møde

3. Kommende initiativer iflg. referatet fra den 06.02.23?

Punktet blev udsat.

4. Evt.

Holger rejste en personsag om deltagelse/ engagement i bestyrelsens arbejde. Essensen handler om, at bestyrelsen løfter mange opgaver enten i Fællesskab eller i en celle med selvstændige initiativer. Joan understregede, at man må gøre sin stilling op – og lade suppleanten træde ind, som fulgyldig medlem af bestyrelsen, når man ikke deltager i møderne.

Birgitte anbefalede, at vi hver især skal overveje " Hvad magter jeg"? – Og "Hvad kan man ikke udfylde i relation til at være bestyrelses medlem i Fællesrådet". Skriv til formanden!

Bjørn oplyste, at den virkelig gode artikel om Fællesrådet Aarhus K, som han havde sendt til JP blev bragt i avisen i ??? (Februar). Endvidere er Bjørn opmærksom på, at vi kan lære noget om processen ifb. med

mobilitets afdelingens organisering af Work Shop – en ide kunne være, at sætte parasol/ bord op henne ved HC. Tvenges vej for at få beboerne i tale.

Roberto anbefaler, at vi debatterer Fællesrådets FB profil – !

Joan har en opfattelse af, at der går for lang tid mellem de planlagte bestyrelses møder, hvilket medfører en del mail, for at ajourføre bestyrelsen i aktuelle sager. Det er også brand ærgerligt, at vi skal haste igennem de 2 timer lange møder pga. sagsmængden.

Dette var alle enige, så der blev planlagt et;

EKSTRA ORDINÆRT MØDE TIL ONSDAG DEN 24.05.23 KL. 16 – 18.

Bestyrelsen vil modtage nærmere besked om sted, når Joan har haft kontakt til Carsten !!!!

Det er noteret, at Birgitte har afbud – og at Roberto vil undersøge om han kan komme?

Mbh. Referenten.